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PROTOKÓŁ NR LXXI/71/2023 
sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 26 września 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 

Obecnych 21 radnych. 

 

Proponowany porządek obrad. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXX/70/2023. 
4. Wręczenie odznaczeń za zasługi dla Województwa Śląskiego.  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2023 rok, 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2045,  

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2023 r. (40 000,00 zł),  

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2023 r. (1 000 000,00 zł),  

e) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

f) zobowiązania Burmistrza Miasta do indywidualnego określania szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych  

w przypadku wystąpienia użytkownika wieczystego z żądaniem sprzedaży tej 

nieruchomości na jego rzecz,  

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,  

h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Strzechy,  

i) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Górnośląskiej,  

j) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Filaretów,  

k) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Gliwickiej,  

l) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości z terenu gminy Mikołów i zagospodarowania tych odpadów, w zamian  

za uiszczoną opłatę przez właścicieli nieruchomości za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

m) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Mikołów,  

n) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych,  

o) wyboru ławników na kadencję od 2024 r. do 2027 r. 

6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
10. Wolne głosy. 
 
Do pkt 1 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – przywitała radnych, burmistrza i jego 

zastępców, pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych, wszystkich 

uczestników posiedzenia, mieszkańców oraz radnego Sejmiku Województwa Śląskiego Jacka 

Świerkockiego. Otworzyła sesję. 
 
Do pkt 2 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – przedstawiła porządek obrad. 

Zaproponowała zmianę porządku obrad polegającą na wniesieniu, na wniosek Komisji nr 9 

ds. Skarg, Wniosków i Petycji, projektu uchwały w sprawie skargi na działalność Miejskiego Domu 

Kultury w Mikołowie – druk p). 
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Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek – z upoważnienia Burmistrza, zaproponował wniesienie  

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Mikołowskiemu (12 000,00 zł) – druk r).  

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies – stwierdziła, że w porządku obrad nie ma skargi mieszkanki 

Mikołowa w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, która była 

przedmiotem obrad Komisji RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta. Skarga została zaadresowana  

do wszystkich radnych, jednak nie ma jej w porządku obrad sesji RM. Zadała pytanie, dlaczego?   

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że skarga zgodnie  

z przyjętą procedurą została przekazana do Burmistrza Mikołowa i komórki merytorycznej, która 

przygotuje odpowiedź i przekaże sprawę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.   

 
Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska, 

- radna Stanisława Hajduk-Bies, 

- radny Krzysztof Żur,  

- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik,  

- radna Aneta Esnekier,  

- radny Jarosław Sworzeń, 
- radca prawny Anna Matan-Nowicka.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zgłoszonymi zmianami. 

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 1, wstrzymał się 1. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów.   
 
Do pkt 3 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – przedstawiła protokół z sesji  

nr LXX/70/2023 z dnia 29 sierpnia 2023 roku. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono 

żadnych uwag ani zmian. 

 

Protokół zostały przyjęty.  
 
Do pkt 4 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska –  oddała głos przewodniczącemu Kapituły 

Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Śląskiego Jackowi Świerkockiemu. 

 
Radny Sejmiku Województwa Śląskiego Jacek Świerkocki – w imieniu Marszałka 

Województwa Śląskiego wręczył Złotą Honorową Odznakę Zasłużonego dla Województwa panu 

Józefowi Świerczynie. Wieloletniemu społecznikowi, obecnemu sołtysowi sołectwa Śmiłowice, 

zaangażowanemu w działalność Ochotniczej Straży Pożarnej.   

 

Pan Józef Świerczyna – podziękował za przyznane wyróżnienie.  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – ogłosiła 5-cio minutową przerwę,  
po której wznowiła obrady.  

 

Do pkt 5 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – kolejno przedstawiła projekty uchwał  

w sprawie: 
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a) zmian w budżecie na 2023 rok 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 2 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0;  

- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymał 

się 1;  

- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0;  

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  

Uchwała nr LXXI/726/2023 została podjęta większością głosów.   
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2023-2041 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 0.  

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek – z upoważnienia Burmistrza Mikołowa, zgłosił autopoprawkę 
polegającą na poprawieniu omyłki pisarskiej w numeracji paragrafów. W § 3 omyłkowo pojawiła 

się cyfra 4, poprosił o jej wykreślenie.   

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  
 

Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  

Uchwała nr LXXI/727/2023 została podjęta większością głosów.  
 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2023  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1; 

- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/728/2023 została podjęta większością głosów.  
 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2023 r. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 1, wstrzymał się 1; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Sekretarz miasta Jakub Jarząbek – z upoważnienia Burmistrza Mikołowa zgłosił autopoprawkę: 
§ 1 powinien brzmieć: „Udzielić pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Mikołowskiemu, w wysokości 1 000 000,00 PLN (słownie: jeden milion złotych 00/100)  
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na realizację zadania pn. ”Inwestycja Centrum Zdrowia w Mikołowie Sp. z o.o. w strukturach której 

funkcjonuje szpital powiatowy.” 

 

Radny Jarosław Sworzeń – poinformował, że w uzasadnieniu projektu uchwały w wyrazie 

„koniecznie” pojawiła się litera „x”. Poprosił o poprawę zgłoszonej literówki.   

 
Radna Stanisława Hajduk-Bies – poinformowała, że na terenie Mikołowa funkcjonują dwa 

szpitale. Co prawda Szpital św. Józefa jest szpitalem prywatnym i należy do Zgromadzenia Sióstr 

Boromeuszek, ale jest szpitalem non-profit i nie może korzystać z żadnych innych dotacji 

(wojewódzkich czy państwowych). W związku z powyższym wyraziła opinię, iż gmina Mikołów 

powinna w równym stopniu wspierać oba szpitale, ponieważ z punktu widzenia pacjentów 

będących mieszkańcami Mikołowa bez znaczenia jest czy szpital jest prywatny czy też nie.   

 

Zastępca burmistrza Mateusz Handel – poinformował, że sytuacja finansowa Szpitala 

Powiatowego jest bardzo trudna i jeżeli chcemy, aby szpital w dalszym ciągu funkcjonował musimy 

wesprzeć go finansowo, podobnie jak wszystkie inne gminy powiatu mikołowskiego. Wspomniał, 

że Starostwo Powiatowe zaciągnęło kredyt na utrzymanie szpitala.  

 
Burmistrz Stanisław Piechula – odniósł się do wypowiedzi radnej Stanisławy Hajduk-Bies, 

poinformował, że tak samo jak miasto może wesprzeć Szpital św. Józefa, tak samo może to zrobić 
powiat, województwo, czy też rząd. Przypomniał, że w zeszłym roku gmina Mikołów wsparła 

finansowo Szpital św. Józefa i przekazała środki finansowe w kwocie 30 tys. złotych na zakup 

sprzętu medycznego, nie wyklucza również udzielenia wsparcia finansowego szpitalowi  

w przyszłości.  

 
Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 

- radny Krzysztof Żur,  

- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  

- radny Łukasz Ryguła,  

- radna Grażyna Ostafin,  

- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami.  

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.  

Uchwała nr LXXI/729/2023 została podjęta większością głosów.  
 

e) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 4, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/730/2023 została podjęta większością głosów.  
 

f) zobowiązania Burmistrza Miasta do indywidualnego określania szczegółowych 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 
wieczystych w przypadku wystąpienia użytkownika wieczystego z żądaniem sprzedaży 
tej nieruchomości na jego rzecz 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
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- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0;  

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr LXXI/731/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 8 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 21 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Uchwała nr LXXI/732/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

h) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Strzechy 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.  

Uchwała nr LXXI/733/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Radna Agnieszka Fiola głosowała „za” poza elektronicznym systemem do głosowania.  
 

i) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy  
ul. Górnośląskiej 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 3, wstrzymało się 0;  

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies – poinformowała, że zgłoszona uwaga będzie dotyczyć również 
kolejnych projektów uchwał w sprawie zbycia nieruchomości. Wyraziła opinię, iż uzasadnienie,  

że Gmina nie ma żadnych planów inwestycyjnych względem danej nieruchomości jest 

niewystarczającym argumentem przemawiającym za sprzedażą. To, że obecna władza nie ma 

planów inwestycyjnych, nie oznacza, że w przyszłości to się nie zmieni. Poinformowała, że jest 

zdecydowanie przeciwna wyprzedawaniu gminnych gruntów.  

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 4, wstrzymał się1.  

Uchwała nr LXXI/734/2023 została podjęta większością głosów.   
 

Radna Agnieszka Fiola głosowała „za” poza elektronicznym systemem do głosowania.  
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j) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Filaretów 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 

- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 2, wstrzymał się 1.  

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 4, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/735/2023 została podjęta większością głosów.  
 

k) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Gliwickiej 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywne zaopiniowany przez komisje: 

- nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 3, wstrzymało się 0; 

- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Radny Krzysztof Żur – poinformował, że na tym obszarze znajduje się stary budynek będący 

własnością gołębiarzy. Zadał pytanie, czy przeprowadzono z nimi rozmowy w tym temacie? 

 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel – poinformował, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości, na której znajduje się budynek byłej biblioteki. Wyjaśnił, że podzielono ten teren  

na trzy odrębne działki, tak aby każdy budynek sprzedać osobno, pozostałe dwie działki przed 

sprzedażą wymagają zmiany planu zagospodarowania przestrzennego.   

 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 4.  

Uchwała nr LXXI/736/2023 została podjęta większością głosów.  
 

l) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Mikołów i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli nieruchomości  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu:  

za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/737/2023 została podjęta większością głosów.  
 

m) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie gminy Mikołów 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu:  

za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  
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Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/738/2023 została podjęta większością głosów.  
 

n) ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1 

Uchwała nr LXXI/739/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Przystąpiono do wyboru Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027.  

 

Rany Jarosław Sworzeń zaproponował kandydaturę radnej Ewy Chmielorz, która wyraziła zgodę.  
 
Radny Lech Wróblewski zgłosił swoją kandydaturę.  
 

Radna Stanisława Hajduk-Bies zaproponowała kandydaturę radnej Grażyny Ostafin, która 

wyraziła zgodę.  
 

Więcej kandydatur nie zgłoszono, nikt nie zgłosił sprzeciwu, co do składu Komisji.  

 

W związku z powyższym skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty następująco: radna Ewa 
Chmielorz, radny Lech Wróblewski oraz radna Grażyna Ostafin.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – ogłosiła przerwę na ukonstytuowanie  

się Komisji Skrutacyjnej oraz na przygotowanie kart do głosowania, po której wznowiła obrady.  

 

Radny Krzysztof Żur – zadał pytanie, czy skład Komisji Skrutacyjnej nie powinien zostać 
zatwierdzony przez głosowanie Rady Miejskiej?  

 

Radca prawny Anna Matan-Nowicka – udzieliła odpowiedzi, że wobec braku zgłoszeń innych 

osób i braku sprzeciwu radnych skład Komisji Skrutacyjnej został zaakceptowany.  

 

Radny Łukasz Ryguła – poinformował, że wszystkie kluby radnych zgłosiły swoich 

przedstawicieli, nikt nie zgłosił sprzeciwu, w związku z czym skład Komisji Skrutacyjnej został 

przyjęty przez aklamację.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady Katarzyna Syryjczyk-Słomska udzieliła głosu Komisji 

Skrutacyjnej, która poinformowała, że przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej została radna 
Grażyna Ostafin.  
 

Członkini Komisji Skrutacyjnej radna Ewa Chmielorz oraz przewodnicząca Komisji 
Skrutacyjnej radna Grażyna Ostafin – kolejno omówiły procedurę wyborów.    

 

Następnie przystąpiono do przeprowadzenia tajnego głosowania, które odbyło się zgodnie 

z przyjętym Regulaminem.  

 

Po zakończonym głosowaniu Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 

przerwę na ustalenie wyników głosowania, po której wznowiła obrady.  

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Grażyna Ostafin – z uwagi na błąd w karcie  

do głosowania do Sądu Okręgowego w Katowicach (wpisano niewłaściwe imię jednej 

z kandydatek), który zauważono dopiero po przeprowadzeniu głosowania, poinformowała 
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o konieczności powtórzenia głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego 

w Katowicach.  

 

Członek Komisji Skrutacyjnej Ewa Chmielorz – poinformowała, że błędne karty do głosowania 

zostały komisyjnie zniszczone. Na nowych kartach do głosowania znajduje się dopisek „powtórne 

głosowanie”. 

 

Przystąpiono do przeprowadzenia powtórnego tajnego głosowania na ławników do Sądu 

Okręgowego w Katowicach.  

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies – zadała pytanie, według jakiego klucza radni mieli oddawać głos  

na poszczególnych kandydatów na ławników skoro nie otrzymali żadnych dodatkowych materiałów 

w tym temacie?  

 

Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik pełniący funkcję przewodniczącego Zespołu  

ds. zaopiniowania kandydatów na ławników – poinformował, że odbyło się kilka spotkań Zespołu, 

na których weryfikowano poszczególne kandydatury pod kątem spełniania wymagań formalnych  

i ustawowych. Wypracowane protokoły i opinie zostały przekazane do Biura Rady Miejskiej i były 

dostępne do wglądu radnych, poza tym w składzie Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów  

na ławników znaleźli się przedstawiciele wszystkich klubów radnych.      

 

Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,  

- radna Stanisława Hajduk-Bies,  

- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik,  

- radny Krzysztof Żur, 

- radna Aneta Esnekier,  

- radny Łukasz Ryguła,  

- radny Jarosław Sworzeń.  
 

o) wyboru ławników na kadencję od 2024 r. do 2027 r.  
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Grażyna Ostafin – odczytała kolejno protokoły  

z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do Sądu Okręgowego w Katowicach  

oraz Sądu Rejonowego w Mikołowie.  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – na podstawie protokołów Komisji 

Skrutacyjnej uzupełniła i odczytała § 1 uchwały w brzmieniu: 

 

„§ 1. 1. Stwierdza się wybór ławników do Sądu Okręgowego w Katowicach na kadencję od 2024 t. 

do 2027 r.:  

1) Biskupiak Beata, 

2) Kurpanik Ewa,  

3) Rzepczak Elżbieta,  

4) Stempień Stanisława.  

 

2. Stwierdza się wybór ławników do Sądu Rejonowego w Mikołowie na kadencję od 2024 r.  

do 2027 r.: 

1) Chwiałkowska Irena,  

2) Gołąbek Magdalena,  

3) Skwierawska Maria,  

4) Załoga Barbara.”  

 

Radny Krzysztof Żur – poinformował, że nie rozumie dlaczego radni otrzymali przed sesją pusty 

projekt uchwały bez nazwisk kandydatów na ławników.   
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały mógł 

zostać uzupełniony dopiero po przeprowadzeniu głosowania w wyborach na ławników do sądów 

powszechnych. 

 

Nastąpiła dyskusja w tym temacie, w której głos zabrali: 

- radny Krzysztof Żur, 

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,  

- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  

- radna Ewa Chmielorz,  

- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik,  

- radna Stanisława Hajduk-Bies,  

- radna Aneta Esnekier.  

 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik – wystąpił z wnioskiem formalnym o zamknięcie 

dyskusji w tym temacie.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. wniosku formalnego.  

 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3. 

Wniosek formalny został przyjęty większością głosów.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z ww. uzupełnieniem.  

 

Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.  

Uchwała nr LXXI/740/2023 została podjęta większością głosów.  
 

p) skargi na działalność Miejskiego Domu Kultury w Mikołowie 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że ww. projekt uchwały 

wniesiony został na wniosek Komisji nr 9 Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.  

Uchwała nr LXXI/741/2023 została podjęta większością głosów.  
 

r) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, 

przeciw 0, wstrzymało się 0.  

 

Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/742/2023 została podjęta większością głosów.  
 
Do pkt 6 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że do Rady Miejskiej 

Mikołowa wpłynęły: 

- skarga mieszkanki Mikołowa na uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla Gniotka – skarga zostanie przekazana wraz z odpowiedzią do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego; 
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- zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 

uchwały nr LXX/715/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 29 sierpnia 2023 r. w sprawie trybu  

i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego;  

- informacja Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach odnośnie przeprowadzonej 

kompleksowej kontroli gospodarki finansowej Miasta Mikołów;  

- uchwały Gminy Bobrowniki odnośnie wystąpienia z apelem do Międzynarodowego Komitetu 

Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich i białoruskich sportowców  

w igrzyskach olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej, wystąpienia z apelem  

do środowisk samorządowych i obywatelskich w sprawie solidarności i wsparcia mniejszości 

polskiej na Białorusi w obliczu represji białoruskich władz oraz w sprawie wystąpienia do Sejmu 

RP z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 

2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego 

(t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 725 z późn. zm.); 

- zażalenie mieszkańca Mikołowa na działalność jednostek pomocniczych. 

 

Radna Stanisława Hajduk-Bies – odniosła się do tematu kontroli RIO. Wyraziła nadzieję, iż radni 

będą mieli możliwość zapoznania się z odpowiedzią Burmistrza w temacie wniosków 

pokontrolnych. Ponadto poruszyła temat ominięcia Rady Miejskiej w kwestiach opłaty deszczowej.  

 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – w związku z zażaleniem na działalność 
jednostek pomocniczych zaproponowała zmianę porządku obrad polegającą na wniesieniu projektu 

uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rady Miejskiej Mikołowa Nr 8 Rewizyjnej kontroli jednostek 

pomocniczych. 

 

Zmiana porządku obrad została przyjęta przez aklamację.  
 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rady 
Miejskiej Mikołowa Nr 8 Rewizyjnej kontroli jednostek pomocniczych.  
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1.  

Uchwała nr LXXI/743/2023 została podjęta większością głosów.    
 

Do pkt 7 
  

Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula - poinformował, że: 

- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  

- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze, 

który przedłożył radnym i mieszkańcom.  

 

Do pkt 8 
 
Radna Ewa Chmielorz – w związku z pismami, jakie wpłynęły na jej ręce do wiadomości Rady 

Miejskiej Mikołowa, zadała pytania związane z gminnym rejestrem zabytków i wpisaniem do tego 

rejestru prywatnych działek i budynków oraz oznaczenia na tych obszarach stanowisk 

archeologicznych. Poprosiła o pisemne odniesienie się do sprawy i udzielenie odpowiedzi  

na następujące pytania: 

- skąd wzięły się stanowiska archeologiczne na tych działkach? 

- na wniosek kogo został sporządzony rejestr zabytków? 

- gdzie są dostępne materiały źródłowe odnośnie informacji, które działki i budynki zostały ujęte  

w gminnym rejestrze zabytków? 

 

Do pkt 9 
 
Brak.  
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Do pkt 10 
 

Radny Krzysztof Żur – poruszył następujące sprawy: 

- powrócił do tematu wyboru Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027; 

- powrócił do tematu projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Mikołowskiemu z przeznaczeniem na funkcjonowanie Szpitala Powiatowego – zwrócił się  
do Burmistrza Mikołowa i stwierdził, iż jako przedstawiciel mieszkańców ma prawo zadawać 
pytania w każdym temacie. Przypomniał także, że na początku kadencji wystąpił do Centrum 

Zdrowia w Mikołowie z szeregiem pytań, na które nie uzyskał odpowiedzi. 
 

W nawiązaniu do ww. spraw nastąpiła obszerna dyskusja. Uczestnicy posiedzenia skomentowali 

również sposób prowadzenia dyskusji na sesjach Rady Miejskiej oraz udziału radnych  

w poszczególnych komisjach.  
 

Głos w dyskusji zabrali: 

- radny Krzysztof Żur,  

- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska,  

- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  

- radny Łukasz Ryguła,  

- radna Stanisława Hajduk-Bies,  

- wiceprzewodniczący RM Remigiusz Kuś,  
- radny Jarosław Sworzeń,  
- burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula, 

- radna Aneta Esnekier,  

- wiceprzewodniczący RM Michał Rupik,  

- radna Martyna Centkowska-Strzelczyk, 

- radny Andrzej Sukiennik.  
 

Radna Stanisława Hajduk-Bies – powróciła do tematu skargi mieszkanki Mikołowa na plan 

zagospodarowania przestrzennego. Poinformowała, że na piśmie, które było w materiałach Komisji 

RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta była adnotacja, iż sprawa zostanie skierowana również na sesję RM 

stąd jej zdziwienie, że sprawa nie została ujęta w materiałach sesyjnych. Stwierdziła, iż skarga 

dotyczy większej ilości mieszkańców, ponieważ jeżeli zostanie uchylona będzie dotyczyła całego 

Gniotka. Przypomniała, w jaki sposób w przeszłości była rozpatrywana skarga na radnego.   
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – wyjaśniła, że skarga na uchwałę jest 

rozpatrywana innym trybem, niż skarga na radną i Radę Miejską.  
 

Głos zabrał również radny Krzysztof Jakubiec.     

  

Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady 

podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję.  
 

Obrady zakończono o godz. 1855. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 

dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  

– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 

 

Obsługa sesji: 

 Przewodnicząca  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 

  Katarzyna Syryjczyk-Słomska 
Monika Graca-Kierzkowska 


